
 

 

 

 

 

 

 

Jaarverslag 2023  Voedselbank Midden-Groningen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Hoogezand, 16 april 2024 
 
Het bestuur: 
 
Beno Munneke, voorzitter en secretariaat 
Annelien de Winter, penningmeester en acquisitie 
Kees Burgler, ict, intake en veiligheid  
Martha Bosman, vrijwilligers en voedselveiligheid 
 



 

 

 

 

 

Inleiding. 

Op het eind van 2023 kijken we als bestuur in alle tevredenheid terug op het afgelopen jaar 

Een jaar waarin heel veel vrijwilligers met enthousiasme gewerkt hebben.  

Een jaar waarin we duizenden pakketten klaar gemaakt hebben met daarin de meest 

noodzakelijk producten wat iedereen nodig heeft voor zijn dagelijks levensonderhoud. 

Producten, goed en gezond, met inachtneming van de welbekende en aanbevolen ‘Schijf van 

vijf’.  

 

Een goede buur, (bedrijf Hydro) zorgt dat er wekelijks vers fruit geleverd wordt. 

En natuurlijk, mede dankzij de vele acties, met kerst en jaarwisseling iets extra’s en iets meer 

luxe zodat ook onze klanten deze tijd als ‘feestelijk’ mogen ervaren.  

Dit alles kunnen we mogelijk maken door inzet van de vele vrijwilligers, bijdragen en 

sponsoring van bedrijven, organisaties, kerken en particulieren. En niet te vergeten de 

provinciale en gemeentelijke overheid. 

 

Wat het vermelden waard is, dat we ieder jaar mogen rekenen op medewerking van de Aletta 

Jacobs scholengemeenschap voor het organiseren van onze grote eindejaar actie. 

Leerlingen die in het kader van hun maatschappelijke stage aan een goed doel als de 

voedselbank een welkome bijdrage leveren. 

Chapeau!!! voor docent en leerlingen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

Organisatie 

De voedselbank Midden Groningen bestaat sinds 2011.  

Wij zijn als stichting aangesloten bij de vereniging Voedselbank Nederland en werken zoveel 

mogelijk volgens hun regels, protocollen en besluiten zoals door de algemene 

ledenvergadering zijn vastgesteld. 

Regionaal maken we deel uit van het ROP (Regionaal Overleg Platform) en zijn we 

betrokken bij het RDC ( Regionaal Distributie Centrum) in Groningen. Bij het ROP vindt 

regelmatig overleg plaats en vanuit het RDC worden grote hoeveelheden producten 

gedistribueerd naar de 9 voedselbanken in de regio Groningen. 

 

 

Missie en doel 

De missie van Voedselbank Midden-Groningen is het ondersteunen van de inwoners van de 

gemeente Midden-Groningen die onder het bestaansminimum leven. 

De stichting heeft tot doel: - het direct helpen van mensen die onder bestaansminimum leven 

door gratis voedsel uit te reiken dat door derden beschikbaar wordt gesteld.  

Het tegengaan van verspilling van voedsel 

De voedselbank geeft uitsluitend hulp aan huishoudens die een steuntje in de rug nodig 

hebben en qua inkomen voldoen aan landelijke toekenningscriteria. 

Deze huishoudens krijgen om de 14 dagen een voedselpakket. 

We hebben 3 uitgiftepunten, te weten Hoogezand, Zuidbroek en Schildwolde. 

 

 

 

 

 

 

 

Vestiging 

Wij zijn gevestigd aan de Productieweg 1 9601 MA te Hoogezand. 

 

Onze Voedselbank heeft de status van Algemeen Nut Beogende Instelling de z.g. ANBI 

status. Als instelling kun je deze status alleen krijgen als ze zich nagenoeg geheel inzet voor 

het algemeen nut. 

Deze ANBI-status levert voor donateurs en gulle gevers een belastingvoordeel op. 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

Bestuur en organisatie 

Het bestuur bestond in het afgesloten jaar uit 5 personen. 

Beno Munneke voorzitter en secretaris. 

Martha Bosman – Pleiter , verantwoordelijk voor de vrijwilligers. 

Mattin Hofman, verantwoordelijk voor voedselveiligheid en logistiek 

Kees Burgler, verantwoordelijk voor intake, digitalisering en social media. 

Annelien de Winter, verantwoordelijk penningmeester, acquisitie en verslaglegging. 

 

Van Rinze van der Wal die 10 jaren met grote inzet gewerkt heeft, hebben we afscheid 

genomen. Afscheid als bestuurder en afscheid als man van de intake.  

Mattin Hofman heeft op het eind van het jaar om zijn moverende redenen de voedselbank 

verlaten. Waarmee ook weer een plaats in bestuur vacant is gekomen. 

 

Los van het bestuur mogen we al jaren rekenen op de medewerking van Rinse Wagenaar. 

Hij verwerkt voor ons alle financiële transacties en zorgt voor het financiële jaarverslag en 

begroting. 

 

Het bestuur heeft het afgelopen jaar 12 maal vergaderd. 

De voorzitter, met een bestuurslid bezoeken in wisselende samenstelling de vergaderingen 

van ROP in Groningen. 

Viermaal is er dit jaar vergadert met de coördinatoren . Met de chauffeurs driemaal. 

Aan alle vergaderingen met VBN hebben wij of digitaal, of in levenden lijve deelgenomen aan 

de algemene ledenvergaderingen. 

Op 9 maart 2023 trokken we ons als voltallig bestuur een dagje terug, de z.g. ‘heidag’. Dit om 

ons in alle rust volledig te richten op het optimaliseren van bestuur en organisatie  

 

Allerlei administratieve werkzaamheden zijn in de loop van de jaren steeds meer tijd gaan 

vergen van coördinatoren. Het gaat dan om onder andere logistieke informatie, 

roosters maken inspectielijsten bijhouden, aankoop van voeding enz. 

We hebben hiervoor een nieuwe functie ingesteld. De bemensing van deze functie hebben 

we intern geregeld en in handen gegeven van een gedreven en ervaren medewerkster. 

 

Zo’n 70 medewerkers, chauffeurs, coördinatoren, intakers en bestuurders werken met grote 

inzet om ons bedrijf Voedselbank gesmeerd te laten lopen. 

Dit alles op geheel vrijwillige basis. 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

Hoe en waarvoor werken we. 

Zoals bij de oprichting van onze voedselbank statutair is vastgelegd, is naast voedselhulp 

aan mensen die onder het bestaansminimum leven een tweede doel het tegengaan van 

voedselverspilling. 

Dit deden en doen we door overtollige producten op te halen bij de winkels. 

Ook in de bedrijfsvoering van de supermarkten gaat het tegengaan van voedselverspilling 

een steeds grotere rol spelen. Dit heeft ertoe geleid dat we niet langer meer 6 dagen per 

week alle winkels bij langs gaan, maar dit drastisch hebben moeten inperken. 

Hiermee hebben we ook het principe van ‘inzamelen van gratis producten’ enigszins los 

moeten laten. 

Tegenwoordig worden er ook producten ingekocht. Met name om te voldoen aan de 

voorwaarden van de schijf van vijf en om een volwaardig pakket aan alle klanten mee te 

kunnen geven. 

Dankzij de vele gulle gevers hebben we hiervoor gelukkig wel de financiële ruimte. 

Uniek, en zeker het vermelden waard, was de actie eind 2022 om na de uitbetaling van de 

energietoeslag de burgers te vragen dit bedrag of een gedeelte hiervan ter beschikking te 

stellen aan de voedselbank. 

Aan deze oproep hebben zéér velen gehoor gegeven en betekende voor ons in 2023 een 

eenmalige meevaller.  

 

Kenmerk van de huidige tijd is een aanzienlijke lijst aan regelgeving waaraan ook wij als 

voedselbank niet ontkomen. 

Voedselveiligheid staat voor ons op nummer één. Met alle zorgvuldigheid worden de hiervoor 

geldende maatregelen in acht genomen en geadministreerd. Ditzelfde geldt voor de 

toegepaste hygiëne. 

Het controlebureau Sensz komt ieder jaar een steekproef houden. Resultaat? Met een lichte 

berisping kregen we uiteindelijk toch weer een mooi rapportcijfer. 

 

Ook de veiligheid van onze medewerkers vraagt alle aandacht. Om aan alle ARBO-regels te 

voldoen zijn we begonnen met een veiligheidsplan te formuleren. 

 

Zeer velen in onze naaste omgeving dragen de voedselbank een warm hart toe. Dit wil niet 

zeggen dat er in de communicatie en het benaderen van bedrijven en instellingen het niet 

beter kan.  

Hiervoor zijn we aan de slag gegaan met studenten communicatie van de Hanze 

Hogeschool.  

Enkele tussentijdse rapportages hebben ons al een inkijkje gegeven in hun adviezen. Dit lijkt 

meer dan veelbelovend.  

Met hun eindproducten in handen hebben we originele methodes om sponsoren en 

bedrijfsleven te benaderen en ons imago nog een boost te geven. 

 



 

 

 

 

 

In onze bedrijfsvoering hebben we als streven respectvol en klantvriendelijk om te gaan met 

onze klanten. Het in weer en wind buiten staan wachten tot je aan de beurt bent past niet bij 

deze uitgangspunten. 

Daarom hebben we flink geïnvesteerd in een vast overkapping, welke mede mogelijk 

gemaakt is door gemeente en PKN Zuidlaren. 

Zo werken we steeds aan optimalisering van ons bedrijfsproces en het bedienen van onze 

klanten. 

 

Dit jaar hebben we in totaal 487 huishoudens voorzien van een pakket. 

We hebben zo’n 1168 monden gevoed en 256 kinderen blij gemaakt met een ‘Jarige Job’ 

verjaardag doos. 

 

 

Hulpvraag  

Hieronder ziet u een overzicht van de laatste jaren. Alle cijfers per 31/12 

 

In 2023 is er bij 141 nieuwe aanvragen een intake geweest. Daarvan zijn er 66 afgewezen, zijnde 47, 
omdat men niet voldeed aan de criteria zoals we die hanteren. De criteria worden jaarlijks vastgesteld 
voor de Vereniging Voedselbanken Nederland. 

Bij 333 klanten is een hercontrole uitgevoerd. Daarvan is 37% zijnde 124 huishoudens afgewezen 
omdat men inmiddels meer inkomsten had of op andere wijze niet meer voor ondersteuning in 
aanmerking kwam.  

 

 

 

 

VB Midden-Groningen  2023 2022 2021 2020 2019 2018 2017 2016 2015 

aantal huishoudens  295 437  402 441 377 388 317 279 262 

aantal monden  707 1118 1007 1064 926 1013 841 735 625 

kinderen tm 17 jaar                    261 432 387 419 373 420 349 274 244 

aantal vrijwilligers                      70  71    61 57 50 53 57 56 48 

aantal uitgiftepunten                          3 3 3 3 2 2 2 2 2 



 

 

 

 

 

 

 

Financiën 

Ook in financieel opzicht mogen we terugblikken op een goed jaar. We hebben een positief 

resultaat geboekt van € 27. 320 ( zie financieel jaarverslag) 

Dit positieve resultaat is o.a. mede te danken aan de eenmalige actie eind 2022 om de 

energietoeslag of een gedeelte daarvan te doneren aan de voedselbank. 

Een eenmalige anonieme donatie van € 10.000 en enkele grote acties van kerken. 

De subsidies van de gemeente Midden-Groningen en provincie Groningen zijn ons zeer 

welkom en broodnodig. 

Wat de verdere inkomsten betreft staan de particuliere giften aan de top met € 28. 518 

gevolgd door kerken met € 13.674 en bedrijven en instellingen met € 9.346 

 

Vooruitblik 

In dezelfde positieve flow als het afgelopen jaar hopen we ook in 2024 weer te mogen 

werken aan een in alle opzichten goed draaiende en dienstbare voedselbank Midden-

Groningen. 

Als grote opgave staat het vinden van een nieuwe voorzitter. In april 2024 loopt de 

bestuursperiode van de voorzitter Beno Munneke ten einde, en hij is niet meer herkiesbaar. 

De gekoppelde functie van voorzitter en secretaris vinden we niet langer gewenst. 

Vrijwilligerswerk moet immers aantrekkelijk blijven en in die zin willen we voorkomen dat het 

een te grote belasting wordt. 

 We werken eraan om dit jaar ook de functie van secretaris aan het bestuur toe te voegen. 

Wat de bedrijfsvoering betreft gaan we constructief door op de ingeslagen weg en werken we 

hard aan optimalisering van ieder onderdeel van onze voedselbank. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

Tot slot 

Waar zouden we zijn als we niet meer konden rekenen op die vele vrijwilligers die heel, heel 

veel vrije uren spenderen aan hun werk bij de voedselbank. 

Waar zouden we zijn als bedrijven ons niet zowel in natura als financieel ondersteunen. 

Waar zouden we zijn als niet vele particulieren, kerken, organisaties en serviceclubs enz. 

enz. ons een warm hart toedragen. 

Waar zouden we zijn als we niet mogen rekenen op vaste ondersteuning van gemeente en 

provincie. 

 

De klanten, alle vrijwilligers en het bestuur zijn daarom aan hun allen een heel welgemeend 

dank je wel verschuldigd. 

 

 

 

 
 

 

 

 


